

إرشادات خصومات طلبة جامعة كلباء للعام الدراسي (2026/2027)

تم تحديثه من قبل مجلس الشارقة للتعليم العالي والبحث العلمي

تقدم جامعة كلباء مجموعة من برامج خصم الرسوم الدراسية لدعم طلابنا في رحلاتهم الأكاديمية:

الاستثناءات	نطاق الخصم	الشروط	الخصم						
1. يُطبَّق الخصم على الطلبة الحاصلين على منحة أو رعاية مالية تغطي 50% أو أكثر من الرسوم الدراسية. 2. لا يُطبَّق الخصم على الطلبة المحوّلين من مؤسسة تعليم عالٍ أخرى ممن لديهم ساعات دراسية محوّلة.	50%	1- يُمنح الخصم لطلبة الثانوية العامة المقبولين الحاصلين على معدلٍ لا يقلّ عن 90%. 2- ألا يكون قد مضى على حصول الطالب على شهادة الثانوية العامة أكثر من خمس سنوات. 3- أن يكون الطالب مقبولا في أحد برامج البكالوريوس أو في برنامج اللغة الإنجليزية المكثف فقط. 4- يُطبَّق الخصم على الطلبة المحوّلين من مؤسسة تعليم عالٍ أخرى، شريطة ألا تكون لديهم ساعات دراسية محوّلة.	خصم الثانوية العامة						
1-لا يطبق الخصم على الطلبة الحاصلين على منحة أو رعاية مالية تغطي 50% أو أكثر من الرسوم الدراسية. 2-الطلبة غير مؤهلين لاسترداد رصيد خصم التميز. 3-لا يطبق الخصم على الفصل الدراسي الأخير	<table><tr><td>GPA 3.95 – 4.00</td><td>40%</td></tr><tr><td>GPA 3.90 - 3.94</td><td>30%</td></tr><tr><td>GPA 3.80 – 3.89</td><td>15%</td></tr></table>	GPA 3.95 – 4.00	40%	GPA 3.90 - 3.94	30%	GPA 3.80 – 3.89	15%	1- يُطبَّق الخصم على جميع الطلبة المسجلين في الجامعة. 2- يشترط تسجيل ما لا يقل عن 15 ساعة معتمدة في الفصل الدراسي الذي يحتسب على أساسه المعدل.	خصم التّميز الأكاديمي
GPA 3.95 – 4.00	40%								
GPA 3.90 - 3.94	30%								
GPA 3.80 – 3.89	15%								
1 -يُطبَّق الخصم على الطلبة الحاصلين على منحة أو رعاية مالية تغطي 50% أو أكثر من الرسوم الدراسية.	10%	1- يقتصر الخصم على طالبٍ واحدٍ من كلّ أسرة. 2- يُطبَّق الخصم على الطالب الحاصل على أقلّ رسوم دراسية، أو غير الحاصل على رعاية مالية.	خصم الأخوة						

2- لا يحقّ للطالب المطالبة بصرف الخصم عن الفصول الدراسية السابقة.		3- للحصول على الخصم، يُشترط تقديم طلب عبر النظام الإلكتروني الخاص بالجامعة خلال الفصل الدراسي ذاته.	
-لا يُطبق الخصم على الطلبة الحاصلين على منحة أو رعاية مالية تغطي 50% أو أكثر من الرسوم الدراسية.	1. 50% لمواطنين دولة الإمارات 2. 30% لغيرالمواطنين	1. أن يكون الطالب مُسجلاً في مرحلة البكالوريوس. 2. يستمرّ الخصم ما دام الطالب حاصلاً على معدل تراكمي لا يقلّ عن 2.5	خصم جامعة كلباء

أحكام عامة:

1. سقف الخصم (غير التراكمي) : في حال استحق الطالب /ة لأكثر من خصم يطبق الخصم الأعلى فقط.
2. الحق الجامعي : تحتفظ جامعة كلباء بالحق المطلق في إنهاء أيّ برنامج خصم أو تعديل أسعار الخصم القائمة في أيّ وقت، سواء وُجد مبرّر مُسبق لذلك أم لم يُوجد



UKB Students Discounts Guidelines (Academic Year 2026/2027)

As updated by the Sharjah Council for Higher Education & Scientific Research

The University of Kalba offers a range of tuition discount programs to support our students in their academic journeys:

Category	Eligibility	Discount Rate	Exclusions:						
High school discount	1. All admitted students with a high school certificate of 90% and above who: 2. Have been accepted into any undergraduate program or IEP – Intensive English Program – only 3. Have graduated from High school no more than 5 years. 4. students transferring from a different higher education institution with no transfer credit hours	50%	1. Are on sponsorship of 50% or above 2. Transfer students with transferred credit hours will not be eligible for the high school discount						
GPA/Excellence discount	1. This discount is applicable to All UKB registered students 2. A minimum registration of 15 credit hours is required. 3. The discount will be based on the semester tuition fees in which the GPA was achieved and reflected as credit balance in the student’s statement of account to be deducted from the same semester balance or next semester fees	<table><tr><td>GPA 3.95 – 4.00</td><td>40%</td></tr><tr><td>GPA 3.90 - 3.94</td><td>30%</td></tr><tr><td>GPA 3.80 – 3.89</td><td>15%</td></tr></table>	GPA 3.95 – 4.00	40%	GPA 3.90 - 3.94	30%	GPA 3.80 – 3.89	15%	1. Students on 50% or above sponsorship. 2. Students are not eligible to refund the distinction discount credit. 3. Discount is not applicable on the last academic term
GPA 3.95 – 4.00	40%								
GPA 3.90 - 3.94	30%								
GPA 3.80 – 3.89	15%								
Siblings Discount	1. The sibling’s discount is limited to one member per family 2. -The discount applies to the student with the lowest tuition fees or to the member who is not sponsored.	10%	1. The discount does not apply to students who receive a scholarship or financial aid covering 50% or more of the tuition fees						



	3. This discount is not provided automatically to students and will only be applied upon their request .		2. The discount cannot be claimed for previous terms
UKB Discount	1. The student must be enrolled in the bachelor's level 2. The discount continues as the student obtains a minimum cumulative GPA of 2.5	1. 50% for UAE Nationals 2. 30% for Non-UAE national	1- Students who already hold a sponsorship/scholarship covering 50% or more of their tuition.

Important General Terms & Conditions

- Discount Cap (Non-Cumulative):** If a student qualifies for more than one type of discount, **only the single highest discount rate** will be applied to their account. Discounts cannot be combined.
- University Rights:** The University of Kalba reserves the absolute right to terminate any discount program or modify existing discount rates at any point in time, with or without prior justification.